

---

# DECLARATION OF PATIENT'S RIGHTS AND RESPONSIBILITIES

---

The objectives of this declaration of patient's rights and responsibilities is to ensure that patients receive maximum benefits from medical care process and realize the importance of providing collaboration with healthcare professionals, Medical council, Nursing and Midwifery council, Pharmacy council, Dental council, Physical Therapy council, The Medical Technology Council, and Art of Healing committee. Details of the declaration are as follow:



---

## o Patient's Rights o

---

1. Every patient has fundamental rights to receive medical care and health care from healthcare professionals according to healthcare professional's standard without any discrimination as stated in Thai constitution.
2. Patients seeking medical care have the rights to know actual and adequate information regarding their illness, investigations, treatment, advantages and disadvantages from the investigations and treatment received from healthcare professionals in lay language to help patients understand and decide whether or not to provide consent to undergo the treatment. This does not apply to emergency and life-threatening cases.
3. Patients with life-threatening risks have the rights to receive immediate assistance and treatment from healthcare professionals as needed with or without patient's request for assistance.
4. Patients have the rights to know the first name, last name, and professional of the healthcare providers who provided care to them.
5. Patients have the rights to ask for opinions from other healthcare professionals. Also, patients have the rights to change their healthcare professionals or change medical centers according to their valid healthcare rights.
6. Patients have the rights to have their information kept confidential except in cases where consent is provided or it is required by healthcare professionals to disclose the information due to direct benefit to patients or due to legal obligation.
7. Patients have the rights to receive complete information in order to decide participation or withdrawal from being a subject in clinical trials which their healthcare professionals are a part of.
8. Patients have the rights to request for their own information regarding medical care as appear in medical records. The request must be processed following the medical center regulations. However, the information should not infringe on other individual's rights or information.
9. Father/ mother or a legal representative may exercise the rights on behalf of patients under 18 years of age, and/or patients with mental or physical disorders who cannot exercise rights on their own.



## o Patient's Responsibilities o

1. Understand the information and potential risks before providing consent or non-consent to undergo medical investigations or medical care.
2. Completely provide health information to healthcare professionals.
3. Comply with medical instructions as provided by healthcare professionals. In case compliance is not possible, inform the healthcare professionals.
4. Comply with the regulations of the medical center.
5. Treat healthcare professionals, other patients, and visitors with respect and politeness. Do not cause disturbances.
6. Inform healthcare privilege along with valid evidence to healthcare professionals.
7. Patients should acknowledge the following medical information:
  - 7.1 Healthcare professionals providing standard medical care with ethical concern are protected by law. The healthcare professionals have the rights to receive protection from unjust accusations.
  - 7.2 Medical in this situation refers to conventional medicine which have been proven scientifically with current knowledge to be more beneficial than harmful.
  - 7.3 Medical care cannot completely diagnose, prevent or treat all illnesses or conditions.
  - 7.4 All medical care provided have potential risks to cause adverse events. Moreover, unexpected conditions could occur despite cautions taken at all measures by healthcare professionals.
  - 7.5 Examinations performed for screening, diagnosis and monitoring treatments might give incorrect outcomes due to limitations in technologies used and other uncontrolled environmental factors as stated in standard procedures.
  - 7.6 Healthcare professionals have the rights to make decision regarding medical treatment using medical theories along with existing abilities and limitations within each circumstances. This also covers consultation and referring of patients by considering patient's overall rights and benefits.
  - 7.7 For patient's benefits, healthcare professionals might provide consultation or refer patients to other medical centers to ensure that patients receive appropriate treatment. However, patients should not be in emergency or life-threatening conditions.
  - 7.8 Concealing medical information from healthcare professionals might result in disadvantages in medical treatment.
  - 7.9 Emergency room are used for emergency cases and life-threatening cases.



## 患者の権利・義務憲章

患者の権利と義務憲章の目的は、患者が治療過程において、最大限の利益を受けられることを保証することである。また、医療従事者、医療評議会、看護・助産評議会、薬局評議会、歯科評議会、理学療法評議会、医療技術評議会、医術委員会との協力の重要性を認識するものである。



### 患者の権利

1. 全ての患者は、タイ国憲法に規定される医療サービスを受ける基本的権利を差別なく有する。
2. 医療サービスを受ける患者は、疾病、検査、治療について生じる利益と不利益に関し、理解できる言葉で、正確かつ十分に情報を受ける権利を有する。更に、緊急の場合あるいは危篤な状態にある場合を除き、医師の治療進行に同意するか、拒否するかを決定する権利を有する。
3. 危篤・瀕死状態にある患者は、当該患者が要求したかどうかに関わらず、医師より適切な緊急措置を受ける権利を有する。
4. 全ての患者は、治療を行う医師の氏名及び専門分野を知る権利を有する。
5. 全ての患者は、別の医師からセカンド・オピニオンを求める権利を有する。更に、患者が希望すれば、患者の権利を損なうことなく、医療サービスを受ける場所を変更することができる。  
医師は、全ての患者の個人情報について、その同意のない限りあるいは法的に要求されない限り、守秘義務を負う。
6. 全ての患者は、医療サービス提供者による医療研究への協力/拒否を決定するため、当該研究における役割及び内包するリスクについて、完全且つ最新の情報を要求する権利を要する。
7. 全ての患者は、カルテに記載された必要な治療について、完全且つ最新の情報を要求し、知る権利を有する。但し、当該情報の開示により、他人の権利が侵害される場合を除く。
8. 患者が18歳以下の場合、あるいは、身体的または精神的障害によりここに規定する権利を行使できない場合、その父もしくは母または法定代理人は、当該患者を代理して、ここに規定する権利を行使することができる。



## 患者の義務

1. 治療進行の同意あるいは拒否を決定する前に、当該治療に関する情報と内包するリスクを理解する。
2. 自身の健康情報を医療サービス提供者に完全に知らせる。
3. 医師によって提供される医療指示に従う。従うことが不可能な場合、医師に知らせる。
4. 医療センターの規定に従う。
5. 医師、他の患者、訪問者に敬意と礼節をもって接する。騒動を起こさない。
6. 限定的な根拠に加えて、特別なものも医師に知らせる。
7. 患者は以下の医療情報を承認すべきである。
  - 7.1 医療従事者は倫理的に法に守られ、標準的な医療を提供しているものであり、不当な告訴から守られる権利を有する。
  - 7.2 この場合の医療とは、より安全であるという現代の知識に基づいて科学的に証明されている従来の医療である。
  - 7.3 医療は、全ての疾病や症状に完全な診断、予防、治療をすることは不可能である。
  - 7.4 全ての治療は有害事象を引き起こすリスクがある。さらに、医療従事者による万全の注意にも関わらず不測の事態が起こる可能性もある。
  - 7.5 検診における診断と治療は、技術の制限のため、また、標準的な手順におけるその他の環境要因により、誤った結果になることがあり得る。
  - 7.6 医療従事者は、それぞれの状況内における現存能力と制限に加え、医療理論に従い、治療に関する決定をする権利を有する。これには、患者の権利と利益を考慮し、別の医療従事者と協議すること及び他医療センターへ移送することも含まれる。
  - 7.7 患者が適切な治療を受けることを保証するため、医療従事者は別の医療従事者との協議、あるいは他医療センターへの移送を供給することがある。
  - 7.8 医療従事者からの医療情報を隠蔽することは治療において不利益な結果を引き起こし得る。
  - 7.9 救急看護室は救急の場合と危篤な状態にある場合のために使用される。

# إعلان حقوق المريض و واجباته

الهدف من إعلان حقوق المريض و واجباته هو ضمان حصول المرضى على أقصى قدر من المنافع من عملية الرعاية الطبية، و إدراك أهمية توفير التعاون مع المتخصصين في الرعاية الصحية، المجلس الطبي، مجلس التمريض والدايات، مجلس الصيدالة، مجلس الأسنان، مجلس العلاج الطبيعي ، مجلس التكنولوجيا الطبية، و فن لجنة العلاج. تفاصيل الإعلان على النحو التالي:



## حقوق المريض

- 1- كل مريض له حقوق أساسية في تلقي الرعاية الطبية والرعاية الصحية من المتخصصين في الرعاية الصحية وفقاً لمعيار مهنية الرعاية الصحية دون أي تمييز كما جاء في الدستور التايلاندي.
- 2- المرضى الذين يبحثون عن الرعاية الطبية لهم الحق في معرفة المعلومات الحقيقية والكافية المتعلقة بمرضهم، والفحوصات، والعلاج، ومزايا وعيوب الفحوصات والعلاج الذي يتلقونه من المتخصصين في الرعاية الصحية باللغة التي تساعد المرضى على فهم وتقرير ما إذا كان عليهم تقديم الموافقة على الخضوع للعلاج. وهذا لا ينطبق على حالات الطوارئ والحالات التي تهدد الحياة.
- 3- المرضى الذين يعانون من مخاطر تهدد الحياة لديهم الحق في تلقي المساعدة والعلاج الفوري من المتخصصين في الرعاية الصحية حسب الحاجة مع أو بدون طلب المريض الحصول على المساعدة.
- 4- المرضى لهم الحق في معرفة الاسم الأول واسم العائلة، لمهنيي الرعاية الصحية الذين قدموا الرعاية لهم.
- 5- المرضى لهم الحق في طلب الرأي من أخصائيي الرعاية الصحية الآخرين. أيضاً، المرضى لهم الحق في تغيير أخصائيي الرعاية الصحية أو تغيير المراكز الطبية وفقاً لحقوق الرعاية الصحية الصالحة لهم.
- 6- المرضى لهم الحق في الإبقاء على معلوماتهم سرية إلا في الحالات التي يتم فيها تقديم موافقة أو يطلبها أخصائيي الرعاية الصحية من أجل الكشف عن المعلومات بسبب المنفعة المباشرة للمرضى أو بسبب التزام قانوني.
- 7- المرضى لهم الحق في الحصول على معلومات كاملة من أجل إتخاذ قرار المشاركة أو الإنسحاب من كونهم في تجارب سريرية و التي يكون أخصائيي الرعاية الصحية جزء منها.
- 8- المرضى لهم الحق في طلب الحصول على معلوماتهم الخاصة فيما يتعلق بالرعاية الطبية كما يظهر في السجلات الطبية. يجب أن يتم إعداد الطلب بناءً على لوائح المركز الطبي. ومع ذلك، يجب ألا تنتهك المعلومات حقوق أي فرد آخر أو معلوماته.
- 9- الأب / الأم أو ممثل قانوني يمكنه أن يمارس الحقوق بالنيابة عن المرضى الذين تقل أعمارهم عن 18 سنة من العمر، و / أو المرضى الذين يعانون من إضطرابات نفسية أو جسدية و لا يستطيعون ممارسة حقوقهم بأنفسهم.



## واجبات المريض

- ١- فهم المعلومات والمخاطر المحتملة قبل تقديم موافقة أو عدم موافقة علي الخضوع للفحوصات أو الرعاية الطبية.
- ٢- توفير كل المعلومات الصحية لأخصائي الرعاية الصحية.
- ٣- الإلتزام بالتعليمات الطبية على النحو المنصوص عليه من قبل أخصائي الرعاية الصحية. في حالة كان الإمتثال أمر غير ممكن، يجب إبلاغ أخصائي الرعاية الصحية.
- ٤- التوافق مع الأنظمة المعمول بها في المركز الطبي.
- ٥- معاملة أخصائي الرعاية الصحية والمرضى الآخرين، والزوار بإحترام وكياسة. و عدم التسبب في الإضطرابات.
- ٦- إعلام أخصائي الرعاية الصحية بأدلة صالحة للرعاية الصحية.
- ٧- ينبغي علي المرضى أن يعرفون المعلومات الطبية التالية:

- ٧.١- أخصائي الرعاية الصحية الذين يوفرن الرعاية الطبية القياسية مع العناية الأخلاقية محميون بموجب القانون. أخصائيي الرعاية الصحية لهم الحق في الحصول على الحماية من الإتهامات الباطلة.
- ٧.٢- كلمة الطبيب في هذا الوضع تشير إلى الطب التقليدي الذي ثبت علمياً بالمعرفة الحالية و الذي يكون نفعه أكثر من ضرره .
- ٧.٣- الرعاية الطبية لا يمكنها تماماً تشخيص، منع أو علاج جميع الأمراض أو الحالات.
- ٧.٤- كل الرعاية الطبية المقدمة لها مخاطر محتملة مثل التسبب في أحداث سلبية. وعلاوة على ذلك، يمكن أن تحدث ظروف غير متوقعة على الرغم من المحاذير التي تم إتخاذها علي كل المستويات من قبل أخصائيي الرعاية الصحية.
- ٧.٥- الفحوصات التي تعمل من أجل الفحص والتشخيص والرصد و العلاج قد تعطي نتائج غير صحيحة بسبب حدود التكنولوجيا المستخدمة وعوامل بيئية أخرى لا يمكن التحكم فيها كما في الإجراءات القياسية.
- ٧.٦- المتخصصين في الرعاية الصحية لهم الحق في إتخاذ القرار بشأن العلاج الطبي بإستخدام النظريات الطبية جنباً إلى جنب مع القدرات والقيود الموجودة في كل ظرف. هذا يشمل أيضاً التشاور وإحالة المرضى مع الأخذ في الإعتبار حقوق المرضى و المزايا الشاملة.
- ٧.٧- من أجل منفعة المريض، قد يوفر أخصائيي الرعاية الصحية الإستشارات أو إحالة المرضى إلى المراكز الطبية الأخرى لضمان حصول المرضى على العلاج المناسب. ومع ذلك، ينبغي ألا يكون المرضى في حالة طوارئ أو ظروف تهدد الحياة.
- ٧.٨- إخفاء المعلومات الطبية عن أخصائيي الرعاية الصحية قد ينتج عنه عيوب في العلاج الطبي.
- ٧.٩- غرف الطوارئ لحالات الطوارئ والحالات المهددة حياتها.

# လူနာ၏အခွင့်အရေးနှင့်တာဝန်ယူမှုပိုင်းဆိုင်ရာကြေငြာချက်များ

လူနာအခွင့်အရေးနှင့်တာဝန်ယူမှုဆိုင်ရာကြေငြာချက်များကို ထုတ်ပြန်ရသည်ရည်ရွယ်ချက်များမှာ လူနာများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို အကောင်းဆုံးအကျိုးကျေးဇူးအနေဖြင့် သေချာစွာလက်ခံရရှိနိုင်ရန်နှင့် အရေးကြီးသောအချက်များကို နားလည်သဘောပေါက်စေရန် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဆေးကောင်စီ၊ သူနာပြုနှင့်သားဖွားကောင်စီ၊ ဆေးဝါးကျွမ်းကျင်ကောင်စီ၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးကောင်စီ၊ ကိုယ်ကာယပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ၊ ဆေးနည်းပညာဆိုင်ရာကောင်စီနှင့် ဆေးဝါးကုသပျောက်ကင်းမှုအတတ်ပညာပိုင်းဆိုင်ရာကော်မတီ တို့မှပူးပေါင်းစီစဉ်ထုတ်ပြန်ပေးထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုကြေငြာချက်၏အသေးစိတ်အချက်အလက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။



## လူနာ၏အခွင့်အရေးများ

- ၁။ လူနာတိုင်းတွင်အခြေခံအခွင့်အရေးများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းအတတ်ပညာရှင်များထံမှ စံနှုန်းမီကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုကို လူမျိုးဘာသာခွဲခြားဆက်ဆံမှုမရှိဘဲ ခံယူနိုင်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံဥပဒေတွင် ပြဌာန်းထားပါသည်။
- ၂။ ဆေးကုသမှုခံယူသောလူနာများသည် သူတို့၏နာမကျန်းဖြစ်မှုအခြေအနေများ၊ စစ်ဆေးမှုအခြေအနေများ၊ ကုသမှုများ၊ အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် အကျိုးအပြစ်များကို နားလည်နိုင်ရန် စစ်ဆေးမှုအခြေအနေနှင့် ခံယူမည့်ကုသမှုများကို ကုသမှုခံယူမည်ဖြစ်စေ မခံယူမည်ဖြစ်စေ မေးမြန်းနိုင်ခွင့် သိရှိနိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ထိုအချက်သည် အရေးပေါ်အခြေအနေနှင့် အသက်အန္တရာယ်ရှိနေသည့်အခြေအနေတို့တွင်မူ အကျိုးသက်ရောက်မှုမရှိပါ။
- ၃။ အရေးပေါ်အခြေအနေနှင့် အသက်အန္တရာယ်ရှိနိုင်သည့်အခြေအနေတွင် လူနာအားသက်သာမှုအမြန်ဆုံးရရှိစေရန် လူနာမှတောင်းဆိုသည်ဖြစ်စေ မတောင်းဆိုသည်ဖြစ်စေ ကုသမှုပေးရမည်။
- ၄။ လူနာများအနေဖြင့် သူတို့အားကုသမှုပေးနေသည့် ဆရာဝန်၏ အမည်အရင်း၊ မျိုးနွယ်စုအမည်နှင့် အထူးပြုအတတ်ပညာကိုလည်း သိရန်အခွင့်အရေးရှိသည်။
- ၅။ လူနာများအနေဖြင့် အခြားသောအထူးကုဆရာဝန်များထံမှ အကြံဉာဏ်များကို တောင်းခံခွင့်ရှိသလို ကုသမှုပေးနေသော ဆရာဝန်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ ဆေးကုသမှုခံယူနေသောနေရာကိုသော်လည်းကောင်း ပြောင်းပေးရန်တောင်းဆိုခွင့်ရှိသည်။
- ၆။ လူနာများအနေဖြင့် သူတို့၏ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကုသပေးသောဆရာဝန်များမှ လျှို့ဝှက်စွာထိန်းသိမ်းပေးထားခွင့်ရရှိရမည်။ ခြွင်းချက်အနေဖြင့် လူနာ၏သဘောတူခွင့်ပြုချက် သို့မဟုတ် ဥပဒေအရခွင့်ပြုလိုက်လျောရသည့် အခြေအနေတွင်မူ ဆရာဝန်များမှ လိုအပ်သလိုထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်းရှိမည်။
- ၇။ လူနာအား ကုသမှုပေးနေသောဆရာဝန်မှ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာစစ်တမ်းစမ်းသပ်မှုများတွင် ထည့်သွင်းပါဝင်ထားမှုရှိနေပါက လူနာအနေဖြင့် ထိုစမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွင် မိမိပါဝင်နေကြောင်းနှင့် ပြည့်စုံသောအချက်အလက်များကို သိနိုင်ရန်တောင်းဆိုခွင့်ရှိပြီး ပါဝင်လုပ်ဆောင်လိုခြင်းရှိမရှိ ဆုံးဖြတ်နိုင်သည်။
- ၈။ လူနာများအနေဖြင့် သူတို့၏ဆေးမှတ်တမ်းများတွင်ရှိသော ကုသမှုများအကြောင်း သတင်းအချက်အလက် အပြည့်အစုံကို သိရှိနိုင်ရန်တောင်းဆိုခွင့်ရှိသည်။ ထိုတောင်းဆိုချက်သည် ဆေးကုသမှုပေးရာဌာန၏စည်းကမ်းချက်အတိုင်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ဆိုစေကာမူ ထိုရရှိသောအချက်အလက်များသည် အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏ အခွင့်အရေးအားထိပါးခြင်းမျိုးမဖြစ်စေရပါ။
- ၉။ အသက် (၁၈)နှစ်အောက် ကလေးလူနာများနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာချို့ယွင်းမှုရှိသောလူနာများ၏ မိခင်၊ ဖခင် သို့မဟုတ် ထိုလူနာ၏ တရားဝင်အုပ်ထိန်းသူအနေဖြင့် ဖော်ပြပါအခွင့်အရေးများကို လူနာကိုယ်စား ခံစားနိုင်ခွင့်ရှိသည်။



လူနာ၏တာဝန်ယူမှုပိုင်းဆိုင်ရာအချက်အလက်များ

- ၁။ ဆေးကုသမှုအတွက် စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ကုသမှုခံယူခြင်းများအား ခွင့်ပြုချက်ပေးသည်ဖြစ်စေ မပေးသည်ဖြစ်စေ ဆုံးဖြတ်မှုမပြုလုပ်မီ သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသောဆိုးကျိုးများအကြောင်းကို နားလည်ထားရမည်။
- ၂။ ဆေးကုသမှုပေးသည့်ဆရာဝန်များသို့ ပြည်စုံလုံလောက်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို စီစဉ်ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရမည်။
- ၃။ ဆေးကုသမှုပေးသည့်ဆရာဝန်များ၏ ဆေးပညာလမ်းညွှန်မှုများအား လိုက်နာပေးရမည်။ အကယ်၍မလိုက်နာနိုင်ပါကလည်း ဆရာဝန်များအားအကြောင်းကြားပေးရမည်။
- ၄။ ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့်နေရာဌာန၏ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာသိရှိရမည်။
- ၅။ ဆေးကုသမှုပေးသည့်ဆရာဝန်များ၊ အခြားသောလူနာများနှင့် ဧည့်သည်များကို လေးစားယဉ်ကျေးစွာဆက်ဆံပေးရမည်။ အနောက်အယုတ်ပေးခြင်းမျိုးမဖြစ်စေရပါ။
- ၆။ ဆေးကုသမှုပိုင်းဆိုင်ရာ အထူးအခွင့်အရေးရရှိထားသူဖြစ်ပါက ဆရာဝန်များအား တရားဝင်အထောက်အထားများနှင့်တကွ ပူးတွဲတင်ပြ၍ အကြောင်းကြားပေးပါ။
- ၇။ လူနာများအနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ ဆေးပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို သိရှိနားလည်ထားသင့်ပါသည်။
  - ၇.၁ ဆေးကုသမှုပေးမည့်ဆရာဝန်များသည် ဥပဒေဖြင့်ကာကွယ်ပေးထားသည့် စံနှုန်းမီဆေးဝါးကုသမှုများကိုသာ ကျင့်ဝတ်ကျင့်ထုံးနှင့် ကိုက်ညီစွာကုသပေးပါသည်။ ဆရာဝန်များအနေဖြင့် တရားမျှတမှုမရှိသော စွပ်စွဲချက်များကို အကာအကွယ်ပေးခြင်းအား ခံစားနိုင်ခွင့်ရှိသည်။
  - ၇.၂ ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေးများ အသုံးပြုနေသည့်အခြေအနေရှိပါက ယခုခေတ်သိပ္ပံနည်းကျ သက်သေထင်ရှားစွာပြသနိုင်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးများကိုသာ သုံးစွဲခြင်းဖြင့် လူနားအား ထိခိုက်စေခြင်းမရှိဘဲ ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုရှိစေပါသည်။
  - ၇.၃ ဆေးဝါးကုသစောင့်ရှောက်မှုသည် အလုံးစုံသော နာမကျန်းဖြစ်မှုများနှင့် အခြေအနေများကို ပြီးပြည့်စုံစွာဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာအားစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ပေးနိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် ကုသမှုပေးနိုင်ခြင်းများ မရှိပါ။
  - ၇.၄ ရရှိသောဆေးဝါးကုသမှုတိုင်းတွင် မကောင်းသောဖြစ်ရပ်များပေါ်ပေါက်ရန် ဖြစ်နိုင်ချေရှိသောဆိုးကျိုးများ ရှိတတ်သည်။ ထို့အပြင် ဆရာဝန်များမှ ဂရုတစိုက်ကြိုတင်ပြင်ဆင် တိုင်းတာပေးခြင်းများ မည်သို့ပင်ပြုလုပ်ထားစေကာမူ မမျှော်လင့်ထားသောအခြေအနေများ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်ပါသေးသည်။
  - ၇.၅ ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးမှု ရောဂါစစ်ဆေးချက်နှင့် စောင့်ကြည့်ကုသမှုပြုလုပ်သည့်အခါများတွင် အသုံးပြုရသည့် နည်းပညာ၏ကန့်သတ်မှုများနှင့် အခြားသောအထိန်းအကွပ်ပတ်ဝန်းကျင်အကြောင်းအရင်းများကြောင့် အခြေခံလုပ်ထုံးလုပ်နည်းဖော်ပြချက်အတိုင်းလုပ်ဆောင်သော်ငြား မတိကျသောအဖြေများကို ရရှိနိုင်ပါသည်။
  - ၇.၆ ဆေးကုသမှုပေးနေသည့်ဆရာဝန်များသည် ဖြစ်ပေါ်လာသောအခြေအနေများကိုမူတည်ပြီး တည်ရှိနေသည့်စွမ်းရည် ကန့်သတ်ချက်များနှင့် ဆေးပညာပိုင်းဆိုင်ရာ သီအိုရီများကို အသုံးပြုပြီး လိုအပ်သည့်ကုသမှုများပေးရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ထိုဆုံးဖြတ်ချက်သည် အကြံပေးတိုင်ပင်ခြင်းနှင့် လူနာလွှဲပြောင်းမှုများအတွက်ပါ ပါဝင်ပြီး လူနာ၏အခွင့်အရေးနှင့် အကျိုးအမြတ်များအတွက်ပါ စဉ်းစားပေးထားခြင်းဖြစ်သည်။
  - ၇.၇ လူနာ၏အကျိုးအတွက် ဆရာဝန်များမှ သင့်တော်သောကုသမှုမျိုးရရှိနိုင်ရန် အခြားသောဆေးကုသမှုဌာန၊ နေရာများသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း တိုင်ပင်စေခြင်းများကို ပြုလုပ်ပေးနိုင်သည်။ လူနာသည် အရေးပေါ်အခြေအနေ သို့မဟုတ် အသက်အန္တရာယ်ရှိသည့်အခြေအနေမဟုတ်သည့်တိုင် ပြုလုပ်နိုင်ခွင့်ရှိသည်။
  - ၇.၈ ဆရာဝန်များမှ ဆေးပညာဆိုင်ရာအချက်အလက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဖုံးကွယ်ထားခြင်းသည် ဆေးကုသမှုပိုင်းဆိုင်ရာအတွက် အကျိုးအမြတ်များဖြစ်ပေါ်မှုရှိနိုင်သည်။
  - ၇.၉ အရေးပေါ်အခန်းအား အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များနှင့် အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရသည့် ကိစ္စရပ်များတွင်သာ အသုံးပြုရမည်။